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47th Session of the Universal Periodic Review

 Norway

 
Thank you, Mr. President,  
 
[bookmark: _Hlk181605979]Canada warmly welcomes the delegation and thanks Norway for its national report. 

Canada recognizes Norway’s longstanding commitment to the promotion and protection of human rights and commends its efforts on transparency and gender equality. 

Canada recommends that Norway:
 
1. Establish mandatory education across government on free, prior and informed consent, and means to involve Indigenous Peoples in all steps of decision-making affecting their lands, rights, interests, and communities.

2. Intensify efforts to address violence against women and girls by increasing investment in prevention and comprehensive support services, including crisis services adapted to vulnerable groups.

3. Ensure that conditions of detention and prisoner access to healthcare meet international standards, including full access to gender-sensitive and mental health services. 

[bookmark: _Hlk181606044]We would also encourage that Norway enhance human rights disaggregated data collection as a way to allow Norway to design more effective measures to counter discrimination, exclusion and inequity. 









47ème session de l'Examen périodique universel

 Norvège


Merci, M. le Président,

Le Canada remercie la Norvège d’avoir participé à cet Examen Périodique Universel. Le Canada reconnaît l’engagement de longue date de la Norvège en ce qui concerne la promotion et protection des droits humains. Le Canada félicite la Norvège pour ses efforts de promotion de la transparence et de l’égalité des genres.

Le Canada recommande que la Norvège :

1. Établisse de la formation obligatoire à travers le gouvernement sur la question du consentement préalable, libre et éclairé, ainsi que sur les façons d’impliquer les peuples autochtones dans toutes les étapes du processus décisionnel entourant les enjeux affectant leurs territoires, droits, intérêts et communautés.

2. Intensifie ses efforts pour combattre la violence contre les femmes et les filles en investissant davantage dans la prévention et les services de soutien complets, incluant les services en cas de crise adaptés aux groupes vulnérables.

3. S’assure que les conditions de détention et l’accès des prisonniers aux soins de santé se conforment aux standards internationaux, incluant l’accès complet aux services de santé mentale et aux services sexospécifiques.

Augmenter la collecte de données désagrégées permettrait à la Norvège de mieux comprendre la situation des droits humains de sa population et de mettre en place des mesures efficaces pour combattre la discrimination, l’exclusion et les inégalités.
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